

Pressemitteilung

Mountain Partners beruft Karl-Theodor zu Guttenberg in den Verwaltungsrat

St. Gallen, 29. April 2016 – Karl-Theodor zu Guttenberg, Chairman von Spitzberg Partners LLC sowie ehemaliger deutscher Wirtschafts- und Verteidigungsminister, wird zum 13. Mai 2016 Mitglied des Verwaltungsrates der Mountain Partners AG. Als international tätiger Company Builder verfügt Mountain Partners aktuell über 80 Beteiligungen an Technologie- und Internetfirmen in Europa und an 7 internationalen Standorten.

Karl-Theodor zu Guttenberg bringt neben seinem persönlichen unternehmerischen Engagement ein großes internationales Beziehungsnetzwerk sowie seine umfangreiche Expertise aus den Bereichen Wirtschaft und Politik mit in den Verwaltungsrat ein. Seine Berufung steht im Zusammenhang mit der starken Internationalisierung von Mountain Partners und insbesondere dem Ausbau von Inkubationszentren in den Emerging Markets.

Zu Guttenberg erläuterte die Motivation für sein Engagement wie folgt: „Die besondere Expertise von Mountain Partners beim Aufbau von schnell wachsenden Technologie- und Internetunternehmen war für meine Entscheidung ausschlaggebend. Insbesondere ihre Fokussierung auf diejenigen Emerging Markets, welche noch am Anfang der Digitalisierung stehen, lässt auf ein großes Entwicklungspotential schließen. Des Weiteren kann ich mich mit den Visionen und der Führung des Unternehmens identifizieren. Conny Boersch und sein Team zeichnen sich durch Nachhaltigkeit und hohes Engagement aus. Entsprechend erkenne ich auch Synergieeffekte mit Spitzberg Partners.“

Dr. Cornelius Boersch kommentierte wie folgt: „Ich freue mich sehr darüber, das KT zu Guttenberg unserem Ruf gefolgt ist. Ich habe ihn in den vergangenen Jahren als einen weitsichtig denkenden und strategisch handelnden Unternehmer kennengelernt und schätze ihn gleichzeitig als Freund sehr.“

Über Mountain Partners

Mountain Partners ist ein global agierender Company Builder mit Sitz in Zürich, Schweiz. Bis dato war Mountain Partners an der Gründung und Finanzierung von über 150 Technologieunternehmen beteiligt. Im Kontext des rasanten digitalen Wandels begleitet Mountain Partners Technologieunternehmen mit Hilfe seines bewährten und skalierbaren Industrial Farming Systems von der Inkubation über die Wachstumsphase bis hin zur Internationalisierung. Das System führt Unternehmen von innovativen Ideen zu global aufgestellten Firmen und schafft Marktführer durch enge Kooperation mit lokalen Co-Investoren und Mountain Partners' großem Netzwerk an Internationalen Hubs. Mountain Partners investiert in den Sektoren "e-Commerce & Services", "Digital Payments & Fintech" und "Technology & Security".

Über Karl-Theodor zu Guttenberg

Karl-Theodor zu Guttenberg ist Chairman von Spitzberg Partners LLC, einer Beratungs- und Investmentgesellschaft mit Hauptsitz in New York. Er diente als Bundesminister für Wirtschaft und Technologie und anschliessend als Verteidigungsminister im Kabinett von Bundeskanzlerin Angela Merkel. Als jüngster Verteidigungsminister der deutschen Geschichte leitete er die bedeutendste Strukturreform der Bundeswehr seit ihrer Gründung. Während seiner Amtszeit und auch danach war er einer der beliebtesten Politiker Deutschlands. Karl-Theodor zu Guttenberg war zwischen 2002 und 2011 Mitglied des Deutschen Bundestags. Er war ebenfalls Generalsekretär der CSU sowie Mitglied der Parlamentarischen Versammlung des Europarats.

Pressekontakt

Christoph Stirnemann
Mountain Partners
+41 (0)79 913 6327
cst@mountain.partners

Press Release

Mountain Partners appoints Karl-Theodor zu Guttenberg to the Board of Directors

St. Gallen, 29. April 2016 - Effective from the 13th of May 2016, Karl-Theodor zu Guttenberg, former German Minister of Economics and former Minister of Defence, will be appointed to the Board of Directors of Mountain Partners AG. As a globally active company builder, Mountain Partners is currently invested in more than 80 technology startups in Europe and through its 7 international hubs.

In addition to his global network and personal entrepreneurial expertise, Karl-Theodor zu Guttenberg brings a deep political understanding and extensive economic experience to the Board. His appointment will benefit the strong internationalisation of Mountain Partners and especially to the development of incubators in emerging markets.

Karl-Theodor zu Guttenberg explains his motivation for his engagement as follows: “The special expertise of Mountain Partners in building fast growing technology companies was crucial to my decision. Especially their clear focus on those emerging markets which still stand at the very beginning of their digitalisation shows that the company has significant development potential. Furthermore I can identify with the vision of the company and the style of leadership. Conny Boersch and his team are characterised by their strong commitment and economic sustainability. Accordingly I can also see clear synergies with Spitzberg Partners.”

Dr. Cornelius Boersch commented as follows: “I am very happy that KT zu Guttenberg has now answers our call. In the past few years I have gotten to know him as a forward-looking and strategically acting entrepreneur who I have also come to value as a close friend.”

About Mountain Partners

Mountain Partners is a globally operating venture builder headquartered in Zurich (Switzerland). To date the company have been involved in starting and funding over 150 technology businesses. In the context of the fast-paced technology revolution they incubate, grow and internationalize technology businesses through their proven and scalable Industrial Farming System. The System takes companies from great ideas to global presence and creates market leaders through close co-operation with local co-investors and a large network of international hubs. Mountain Partners invests in the sectors “e-Commerce & Services”, “Digital Payments & Fintech” and “Technology & Security”.

About Karl-Theodor zu Guttenberg

Karl-Theodor zu Guttenberg is the Chairman and one of the founders of Spitzberg Partners LLC, a boutique corporate advisory and investment firm headquartered in New York. Spitzberg Partners provides strategic counsel and investment insights on European and international political, economic, technology, and security matters. Mr. zu Guttenberg served as Minister of Economics and Technology and then as Minister of Defense in the cabinet of German Chancellor Angela Merkel. As the youngest Defense Minister in German history, he led the most significant structural reform of the German armed forces since its founding. During his time in office he was Germany’s most popular politician. Karl-Theodor zu Guttenberg was a member of the German Parliament (Bundestag) during 2002-2011 and served as spokesman on the Foreign Affairs Committee. Mr. zu Guttenberg was also a Member of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe and Secretary General of Germany’s co-governing CSU party. He is a Distinguished Statesman at the Center for Strategic and International Studies (CSIS) in Washington DC and serves as Senior Advisor on global internet freedom to the European Commission leadership. In May 2016 Karl-Theodor zu Guttenberg will be appointed to the board of directors of Mountain Partners.

Press Contact

Christoph Stirnemann
Mountain Partners
+41 (0)79 913 6327
cst@mountain.partners